
Protokół  nr XLIV/2013 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 30 grudnia 2013 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący Rady Gminy Adam Kopis o godz. 11:07 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, Wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
12-tu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Witold Jankowski 
- Sekretarz Gminy  - Małgorzata Gąszczak 
- Skarbnik Gminy  -  Alina Brząkała      
- Radca Prawny  - Gabriela Drzazga 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński                   
- Barbara Kulak – Kierownik GZPO 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
O godz. 11.08 do sali posiedzeń wszedł radny L. Zalewski. 
 
O godz. 11.09 do sali posiedzeń wszedł radny G. Adamski. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 

uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska 
na lata 2013 – 2022 

2) zmiany uchwały w sprawie ustalenia budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2013 
rok 

3) przyjęcia darowizny działki położonej w Łęce Opatowskiej na rzecz Gminy 
Łęka Opatowska z przeznaczeniem na drogę gminną 

4) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce 
Opatowskiej do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej – przyznawania dodatków energetycznych 

5) zmiany Regulaminu korzystania z sali sportowej  przy Szkole Podstawowej  
w Łęce Opatowskiej oraz upoważnienia Wójta do ustalenia wysokości opłat  
za korzystanie z sali sportowej. 

7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu. 
8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 
9. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej.  



10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

 
 „Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14-tu radnych jednogłośnie. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Adam Kopis spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 14-tu radnych. 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej: 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 

od 18 grudnia do 30 grudnia 2013r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący podziękował Wójtowi za wystąpienie i otworzył dyskusję na temat  
sprawozdania. 

 

Wobec braku pytań co do wystąpienia Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do 
następnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) zmiany uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska 

na lata 2013 – 2022 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik mówiąc że zmieniając budżet gminy zwłaszcza na 

koniec roku trzeba zmienić WPF. Zmiany dotyczą tylko załącznika nr 1 w WPF, nie dotyczą 

one przedsięwzięć ponieważ inwestycje które realizowaliśmy w 2013 r. są nadal realizowane 

albo zakończone. Po wprowadzonych zmianach plany przedstawiają się następująco: 

- dochody ogółem  - 18 944 321,88 zł w tym: 

a) dochody bieżące – 17 799 174,88 zł 

b) dochody majątkowe – 1 145 147,00 zł 

- wydatki ogółem – 17 429 368,88 zł w tym: 

a) wydatki bieżące – 15 793 910,88 zł 

b) wydatki majątkowe – 1 635 458,00 zł. 

Wynik budżetu nie uległ zmianie. Wartości przyjęte w WPF są zgodne z wartościami budżetu 

roku 2013. Od ostatniej zmiany budżetu tj. 18 grudnia br. dochody i wydatki o kwotę 

196 950,00 zł zwiększają się. W uchwale w paragrafie nr 1 dopisuje się że w załączniku nr 1 

obejmującym dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, 



przeznaczenie nadwyżki lub sposobu finansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu, 

kwotę długu oraz sposób sfinansowania spłaty długu - wprowadza się zmiany.  Reszta nie 

ulega zmianie.  

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 14-tu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XLIV/202/2013 w sprawie zmiany 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2013 – 

2022. 

2) zmiany uchwały w sprawie ustalenia budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2013 

rok 

Skarbnik powiedziała że 24 czerwca 2013 roku Naczelny Sąd Administracyjny wydał 

postanowienie w sprawie podatku vat. W tym wyroku ogłoszono że jednostki budżetowe – 

gminy nie są podatnikami podatku vat. Chodzi o jednostki budżetowe takie jak szkoły czy 

GOPS. W związku z tym zrobiło się trochę zamieszania. Dostaliśmy pismo od beneficjentów 

że gmina może w takim wypadku, jeśli dostaliśmy dotacje gdzie vat był kwalifikowalny 

odzyskać go. Pierwsza myśl to sala gimnastyczna w Łęce Opatowskiej bo dostaliśmy na nią 

dotacje i w umowie był taki zapis że jeśli w przyszłości odzyskamy vat to będziemy musieli 

zwrócić dotacje w takiej proporcji jak vat odzyskaliśmy. Ponieważ umowa była w roku 2008-

2009 to jest ostatni moment aby móc ten vat odzyskać. Odzyskanie vat-u to nie jest taka 

prosta sprawa. Zwróciły się do nas trzy firmy, wybraliśmy jedną z nich która za nas wykonała 

wszystkie potrzebne czynności i stało się tak że zwrócili nam vat bez kontroli, co jest 

ewenementem. To że odzyskaliśmy ten vat nie znaczy że mamy aż tak dużo pieniędzy bo są 

dochody które są nie wykonane, w związku z tym uzupełniło nam to braki. Pozwoliło zapłacić 

pewne zobowiązania, na dzień dzisiejszy listopad jest uregulowany. Zostały faktury tylko 

grudniowe i bieżące. Jeszcze dzisiaj i jutro będą robione przelewy także te zobowiązania 

jeszcze się zmniejszą. Z tej dotacji którą dostaliśmy na budowę sali gimnastycznej w Łęce 

Opatowskiej tj. 1 mln zł, według wyliczenia przy otrzymaniu zwrotu vat musimy zwrócić część 

dotacji w wysokości 180 328,00 zł do Ministerstwa Sportu. Z podatkiem vat to jeszcze nie jest 

koniec, to jest na dzień dzisiejszy. Będziemy składać następne wnioski w styczniu i w lutym. 

Ta kwota pozwoliła zrobić korektę budżetu gdzie te dochody będą wykonane. Następnie 

Skarbnik omówiła zmiany budżetowe które stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Wójt powiedział że to była naprawdę ciężka praca, przez skromność Pani Skarbnik tego nie 

mówiła ale ciężko pracowaliśmy nad tym aby uzyskać zwrot tego vat-u. Ta wielomiesięczna 

praca spowodowała że tak szczęśliwie złożyło się na koniec roku i te pieniądze do nas 

dotarły przy pomocy doradcy finansowego, który też bierze pieniądze za to. Szacunkowo 

wiemy że zwrot vat-u będzie również na lata następne. Być może dzięki tym środkom, 

inwestycja na którą dostaliśmy dofinansowanie tj. boisko wielofunkcyjne w Opatowie, będzie 

mogła być zrealizowana. 

Skarbnik dopowiedziała że nie ma jeszcze wynagrodzenia doradcy finansowego. Pod koniec 

stycznia będzie wiadomo ile. Dodała że bez doradcy finansowego we własnym zakresie na 

pewno nie odzyskalibyśmy takiej kwoty. 

Wójt zaznaczył że to jest dobra informacja dla nas wszystkich i że zaległości na ZFŚS 

oświaty zostały w pełni uregulowane. 



Przewodniczący Rady pogratulował wykonania takiej pracy i zapytał czy ten zwrot vat-u do 

Ministerstwa Sportu  musimy oddać automatycznie czy w momencie kiedy się o niego 

upomną. 

Skarbnik odpowiedziała że prawie z automatu bo w umowie o dofinansowanie tej sali 

sportowej w Łęce Opatowskiej był zapis że jeśli odzyskamy vat to w części zwrócimy dotację.  

Całą inwestycję prowadził Zespół Szkół w Łęce Opatowskiej, dopiero jak została ona 

zakończona to przejęliśmy ją i zaczęliśmy prowadzić w niej działalność. Podatek vat jest 

odprowadzany od tej działalności. Natomiast w trakcie budowy jednostka budżetowa nie była 

uprawniona do odzyskania podatku vat. Z dotacji na kanalizację i oczyszczalnie ścieków był 

odzyskiwany vat ponieważ Gmina była płatnikiem podatku vat. Istnieje także taki zapis że 

jeśli odzyskamy vat, to w ciągu 14 dni należy zwrócić część dotacji. Oprócz tej sali sportowej 

można będzie jeszcze odzyskać vat z termomodernizacji. Nie ma problemu z vat-em od 

kanalizacji i oczyszczalni ścieków bo to Gmina była płatnikiem vat. Prowadzimy działalność 

dostarczamy wodę i odbieramy ścieki oraz wystawiamy faktury. Także tu ten vat był już 

rozliczany. A Ministerstwo Sportu może zwrócić się w przyszłym roku, przeanalizuje 

wszystkie umowy i czas.  Także lepiej samemu dokonać tego zwrotu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy to znaczy że Ministerstwo Sportu ma kolejny rok na 

odzyskanie, mówiąc o terminie 5 lat. 

Skarbnik odpowiedziała że termin 5 lat na salę gimnastyczną kończy się. Natomiast Minister 

Sportu w następnym roku weźmie tą umowę i zobaczy że gmina miała czas do końca roku 

na odzyskanie podatku vat. 

Radna E. Kosińska powiedziała że po raz pierwszy Pani Skarbnik podczas omawiania zmian 

była uśmiechnięta i po raz pierwszy zmiany zadziałały na korzyść naszej Gminy, a nie 

odwrotnie bo zawsze nas obciążały. Nasuwa się myśl że te inwestycje które nas wcześniej 

pogrążyły teraz pomogą nam odciążyć budżet. Ten worek z odzyskiwaniem vat-u otwiera się 

i Pani Skarbnik zrobi wszystko aby go odzyskać. 

Radny J. Błażejewski zapytał czy to przekładane boisko wielofunkcyjne w Opatowie będzie 

teraz realne i czy po tych wstępnych wyliczeniach będzie bardziej realny zakup samochodu 

dla strażaków. 

Wójt odpowiedział że oczywiście że tak, bo łatwiej będzie znaleźć taką kwotę która będzie 

satysfakcjonowała wszystkich nas. Jeśli chodzi o to boisko to rzeczywiście staje się to 

bardziej realne. Jeszcze nie mamy podpisanej umowy na dofinansowanie boiska 

wielofunkcyjnego ale ono powinno nastąpić. Po podpisaniu umowy otrzymamy pieniądze. Te 

dokumenty o których mówiła Skarbnik cały czas są analizowane. Szacunkowo powinno to 

wystarczyć na naszą część przy budowie tego boiska. To się też wiąże z pozostałymi 

planami inwestycyjnymi, tak jak w przypadku zakupu samochodu. Na spotkaniu w WOKiSS-

ie wójtów i burmistrzów wielkopolski  był Marszałek Województwa oraz Prezes Mikołajczak 

Szef OSP w Wielkopolsce którzy potwierdzali realność tego. Należy się spodziewać że  

finansowanie przy zakupie tych samochodów będzie wspólne. 

Skarbnik dodała że gdyby wszystkie dochody które zaplanowaliśmy z podatków zeszły, to też 

nie powinno być problemu. Te pieniądze przyszły w odpowiednim momencie gdzie te 

zobowiązania zostały. Inwestor jest zapłacony w całości. Start w nowy rok jest inny gdy ma 

się zaległości 100 tys. zł a nie 600 tys. zł tak jak to było chociażby 2 lata temu.  



Przewodniczący Rady zapytał czy na  ulicy Kochanowskiego na osiedlu w Opatowie oprócz 

wodociągu jest kanalizacja. 

Wójt odpowiedział że dokumentacja jest przygotowana na wodę i kanalizację. Jeśli jest 

kanalizacja wykonana w danych miejscowościach, to nie powinno budować się 

przydomowych oczyszczalni ścieków i zwykłych szamb. Przepisy mówią, że jeśli jest 

kanalizacja to inwestor powinien podłączyć się do kanalizacji. 

Przewodniczący Rady dodał że mieszkańcy mają zainwestować określone środki finansowe 

w związku z tym, pytają kiedy będą mieli kanalizację, bo jeśli wybudują szambo czy 

przydomową oczyszczalnię ścieków to jest kwestia wydania określonej kwoty pieniężnej i to 

nie małej.  W związku z tym jak mamy rozmawiać z mieszkańcami którzy pytają kiedy będą 

mieli wykonaną kanalizację. 

Wójt odpowiedział że cały czas myślimy i zastanawiamy się, jak to dobrze rozwiązać aby 

wszyscy byli zadowoleni. 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 14-tu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XLIV/203/2013 w sprawie  

zmiany uchwały w sprawie ustalenia budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2013 rok  

 

3) przyjęcia darowizny działki położonej w Łęce Opatowskiej na rzecz Gminy Łęka 

Opatowska z przeznaczeniem na drogę gminną 

Projekt uchwały przedstawiła inspektor ds. gospodarki gruntami A. Pilarek mówiąc że 

ustalenia dotyczące przejęcia tej drogi były omawiane na komisji 11 grudnia br. 

Przedstawiono wypracowane stanowisko Wójta Gminy które polegało na tym że darczyńca 

wybudował, utwardził zjazd drogi podjazdowej oraz utwardził grunt. Na komisji ustalono że to 

utwardzenie będzie przedmiotem porozumienia które będzie zawarte. Podczas pracy nad 

porozumieniem pod wpływem uzgodnień wynikło kilka nowych kwestii, mianowicie na każde 

utwardzenie należałoby najpierw uzyskać pozwolenie na budowę a utwardzanie gruntów 

należałoby zgłosić stosownym organom Starostwa Powiatowego. Grunt ten częściowo 

posiada przeznaczenie pod drogę wewnętrzną ciąg pieszo – rowerowy, ale nie określono 

parametrów jakie on powinien mieć. Dla pozostałej części gruntu nie ma w ogóle decyzji o 

warunkach zabudowy. Stanowi ona część gruntu klasy III a. Po zmianie ustawy z dnia 8 

marca 2003r. ustalono iż wszelkie zmiany przeznaczenia gruntów klas I i III wymagają tylko i 

wyłącznie uzgodnienia z właściwym ministrem i w trybie Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego. Posłużyliśmy się posiadaną interpretacją prawną 

opracowaną przez dr Macieja Kruś, w której mowa jest o tym że zmianę przeznaczenia 

należy uzyskać i opiniować ale nie potrzebna jest ona dla gruntów klas I i III, jeśli grunt ma 

stanowić drogi wiejskie w rozumieniu przepisów o drogach publicznych. Jednakże dla tego 

gruntu należy uzyskać decyzję o lokalizacji celu publicznego i w tym momencie darczyńca 

jest zablokowany z możliwością utwardzenia, bo nie posiada stosownych dokumentów aby 

zgłosić ten fakt i uzyskać zgodę starostwa na wykonanie. Podczas pracy nad porozumieniem 

ustalono wartość tej darowizny, darczyńca nie chciał określać tej kwoty więc posłużyliśmy się 

wyceną rzeczoznawcy majątkowego z marca 2012r., gdzie gmina nabywała 162 m2 gruntu 



pod drogę główną ul. Kwiatową i tam ta kwota wynosiła 13,27 zł za m2 tj. przy darowiźnie o 

powierzchni 4 007 m2 wartość ta stanowi 53 172,00 zł. Darczyńca zgodnie z wypracowanym 

porozumieniem nie wycofuje się z utwardzenia i wybudowania zjazdu. Wartość materiałów 

projektowych, map, pozwoleń i samego wykonania zjazdu określa się na kwotę ok. 10 tys. zł, 

czyli cała kwota darowizny szacuje się na ok. 63 200,00 zł. Na mocy tych wszystkich 

uzgodnień i opracowań, opracowano porozumienie które zostało odczytane i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji 

Gospodarczej o opinię. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej G. Adamski powiedział że komisja w dniu 11 grudnia 

br. zajmowała się tym tematem. W posiedzeniu uczestniczyło 9-ciu radnych i wszyscy byli 

„za” pod warunkiem zawarcia spisanego wcześniej porozumienia. 

Przewodniczący Rady zabrał głos mówiąc iż rozumie że na bazie tego porozumienia 

podejmujemy tą uchwałę, natomiast ona uprawomocni się w momencie gdy obecny 

właściciel dokona wymienionych prac. 

Inspektor ds. gospodarki gruntami A. Pilarek odpowiedziała że tak, prac wymienionych w 

porozumieniu. 

Radna E. Kosińska zapytała czemu ma służyć wybudowanie tej drogi. 

Inspektor ds. gospodarki gruntami A. Pilarek udzielając odpowiedzi odczytała uzasadnienie 

do uchwały co stanowi załącznik do protokołu. 

Radny G. Adamski poinformował osoby które nie uczestniczyły w komisji że przede 

wszystkim brano pod uwagę rozwój gminy, gdzie rozbudowa pozwala na uzyskanie 

dodatkowych wpływów do budżetu. Zapytał również o przewidywany termin zakończenia 

prac. 

Inspektor ds. gospodarki gruntami A. Pilarek odpowiedziała że pozwolenie na budowę jest 

wydane, ono musi się uprawomocnić i jak tylko warunki pogodowe pozwolą właściciel chce 

przystąpić do rozpoczęcia inwestycji - pierwsze półrocze 2014 roku. 

Radny J. Błażejewski zapytał czy ta droga będzie przecinać działkę Pana Widery.  

Inspektor ds. gospodarki gruntami A. Pilarek odpowiedziała że droga ta będzie docierać do 

działki Pana Widery i gruntem Pana Widery którą chce nam darować będzie można zjechać 

do ulicy Akacjowej albo skręcić w prawo i dojechać do ulicy Krętej, dalszego odcinka nie 

będzie.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 14-tu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XLIV/204/2013 w sprawie 

przyjęcia darowizny działki położonej w Łęce Opatowskiej na rzecz Gminy Łęka 

Opatowska z przeznaczeniem na drogę gminną. 

 



4) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce 

Opatowskiej do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej – przyznawania dodatków energetycznych 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz przypominając że niniejszą uchwałę przedstawiała 

już na posiedzeniu komisji w dniu 11 grudnia 2013r. Zgodnie z ustawą Prawo energetyczne 

od 1 stycznia 2014r.  wchodzi w życie dodatek energetyczny, jest on przyznawany odbiorcy 

wrażliwemu energii elektrycznej. Zgodnie z ustawą odbiorca wrażliwy energii elektrycznej to 

jest osoba której przyznano dodatek mieszkaniowy. Są to dwa odrębne dodatki. 

Przyznawany na wniosek, decyzją Wójta dodatek energetyczny jest przyznawany tylko tym 

osobom którym należy się dodatek mieszkaniowy. W związku z tym że w naszej gminie 

dodatki mieszkaniowe realizuje GOPS, zasadne i konieczne jest przekazanie tej sprawy do 

realizacji Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej. Sekretarz dodała że pierwsze 

zapotrzebowanie na środki które są od Wojewody, musiało być złożone do 15 grudnia 2013r. 

Zapotrzebowanie składa się na kwartał i dodatek przyznawany jest miesięcznie. Dodatek 

energetyczny przyznaje się w zależności od tego ile jest osób w rodzinie. Jeśli osoba 

samotnie mieszka to ten dodatek wynosi 11,36 zł dla rodzin od 2-4 osób dodatek wynosi 

15,77 zł, 5 osób i więcej – 18,93 zł na miesiąc. Zapotrzebowanie na środki zostało wysłane w 

terminie. Sekretarz dodała że ustawa mówi o tym że dostaniemy również 2% czyli znikomą 

kwotę na obsługę, to będzie ok. 9 zł. 

Przewodniczący Rady powiedział że to jest kolejna rzecz którą rząd zrzuca na jednostki 

samorządu terytorialnego które są niewspółmierne ze środkami finansowymi.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 14-tu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XLIV/205/2013 w sprawie 

upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęce Opatowskiej 

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej – 

przyznawania dodatków energetycznych. 

5) zmiany Regulaminu korzystania z sali sportowej  przy Szkole Podstawowej  

w Łęce Opatowskiej oraz upoważnienia Wójta do ustalenia wysokości opłat  

za korzystanie z sali sportowej. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz mówiąc że w grudniu 2009r. została podjęta uchwała 

określająca regulamin korzystania z sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Łęce 

Opatowskiej. W tym regulaminie § 6 mówi że skargi i wnioski przyjmuje Kierownik Referatu 

Kultury, Sportu i Promocji Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. Jak wiadomo w ciągu roku 

zostały wprowadzone zmiany organizacyjne w Urzędzie Gminy, został zlikwidowany ten 

referat i jego zadania przeszły na Referat Organizacyjny w związku z tym należy sprostować 

tą sprawę i zmienić w uchwale ten zapis na: skargi i wnioski przyjmuje Kierownik Referatu 

Organizacyjnego czyli Sekretarz Gminy.   

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Rada Gminy w obecności 14-tu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XLIV/206/2013 w sprawie zmiany 

Regulaminu korzystania z sali sportowej  przy Szkole Podstawowej w Łęce 



Opatowskiej oraz upoważnienia Wójta do ustalenia wysokości opłat  za korzystanie 

z sali sportowej. 

 
Ad. 7 Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu. 
 
W tym punkcie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i Budżetu Ewa Kosińska, 

która przedstawiła sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Planowania i Budżetu, które 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 
Ad. 8 Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Leszek Zalewski, 

który przedstawił sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i 

Sportu, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.9 Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej.  
 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej Grzegorz Adamski, który przedstawił 

sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Gospodarczej, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Adam Kopis poinformował, że na jego ręce nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

Ad. 11 Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 12  Wolne głosy i wnioski 

Jako pierwszy głos zabrał Prezes Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP J. Flaczyk który 
powiedział że dobiega końca rok 2013 który będzie podsumowywany nie raz. Podziękował 
wszystkim, radnym i administracji za to, co strażacy ochotnicy mimo trudnego roku otrzymali, 
aby w dalszym ciągu prowadzić działalność którą wszyscy znają. Podziękował również za to, 
że mimo kłopotów jakie  gmina miała, strażacy mieli zabezpieczoną ochronę osobistą i 
sprzęt ratunkowy aby w miarę potrzeby mogli służyć społeczeństwu, za to że radni wspierali 
poczynania strażaków i że w miarę możliwości przekonali swoich kolegów i koleżanki że 
warto w tą dziedzinę jaką jest bezpieczeństwo mieszkańców inwestować. Radzie i 
administracji samorządowej że w mijającym roku mają własne lokum, sponsorom i wszystkim 
ludziom którzy doceniają tą działalność oraz włożony  trud i wysiłek. Na spotkaniu 
opłatkowym strażacy dziękowali także Pani Senator Angelice Możdżanowskiej za wspieranie 
działalności strażackiej. Cztery jednostki OSP po złożeniu odpowiednich wniosków otrzymały 
dofinansowanie na zakup umundurowania lub na remont remiz strażackich. Ta współpraca w 
spokoju bez agresji i wymuszeń jest drogą która pomaga wypełniać zadania. Prezes dodał 
również że cieszą się i mają nadzieję że i w tym roku tak będzie: ile było wyjazdów, tyle było 
powrotów. Na nowy rok 2014 życzył radnym, Wójtowi i całej administracji aby udało 
zrealizować się przyjęte zadania budżetowe w pełni. Będziemy cieszyć się razem, jak pod 
koniec roku będziemy wspólnie poświęcali i wprowadzali nowy samochód strażacki. Nie po 
to żeby się chwalić, ale po to aby wszyscy mieszkańcy mieli pewność że sprawność i 
szybkość dojazdu będzie najważniejszą  cechą.  W imieniu wszystkich strażaków ochotników 
Prezes J. Flaczyk życzył wszystkim szczęśliwego, spokojnego i radosnego Nowego Roku. 



Aby za rok móc się znowu spotkać. A tym którzy będą stratować na następną kadencję, aby 
udało się zrealizować wszystkie programy przedstawione wyborcom. Zaprosił również do 
udziału w zebraniach sprawozdawczych w styczniu i lutym.  

Przewodniczący Rady podziękował za takie słowa i dodał że myśli iż wszyscy razem 
będziemy się cieszyć w przyszłym roku tym nowym samochodem i tym wszystkim co wiąże 
się z posługą strażaków ochotników dla naszych mieszkańców. Życzył strażakom aby nadal 
było tyle samo powrotów ile wyjazdów. 

Wójt również wszystkim strażakom ochotnikom złożył serdeczne podziękowania. Dodał że 
wszyscy doskonale wiedzą, jak strażacy ochotnicy są potrzebni w naszej gminie, wyjeżdżają 
zawsze kiedy jest taka potrzeba. W ostatnim czasie gdy wiały silne wiatry wyjeżdżały 9 razy 
wszystkie jednostki. Zwrócił również uwagę na pracę strażaków która jest niewymierna, bo te 
wynagrodzenia za udział w akcji to są żadne wynagrodzenia, tym bardziej że często 
pozostają one w macierzystych jednostkach. 

Przewodniczący Rady powiedział że droga wojewódzka Opatów – Wieruszów w ostatnich 
miesiącach uległa dewastacji. Od momentu otwarcia drogi S8 przez drogę wojewódzką 
przejeżdża znacznie więcej samochodów. W związku z tym poprosił o skierowanie 
odpowiedniego pisma do Kierownika Wasieli aby wyremontować tą drogę a szczególnie 
pobocza.  

M. Gąszczak sołtys Trzebienia zgodził się z Przewodniczącym aby w tej sprawie wystosować 
odpowiednie pismo bo znaki stoją ale nie są respektowane. Zwrócił uwagę również na to że 
jadąc traktorem nie ma możliwości minąć się z samochodem ciężarowym.  

Wójt odpowiedział że w tej kwestii zostało już wysłane pismo do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Poznaniu z prośbą o zrobienie tych poboczy. Trzeba ponowić to pismo aby 
przypomnieć że na tej drodze 450 pobocza są fatalne. Jest tam ograniczenie tonażowe do 7 
ton, w związku z tym Wójt zobowiązał się w najbliższym czasie wystąpić do Komendy 
Powiatowej Policji w Kępnie aby uczulić policjantów na to aby w miarę możliwości częściej 
przypatrywać się tej drodze, jeśli chodzi o tonaż. Jest tam las i także na zwierzynę leśną 
trzeba bardzo uważać. Sama droga nie jest tragiczna, to pobocza są straszne a że droga 
jest wąska to nastręcza te kłopoty. Jest tam też aleja zabytkowa dębów i słusznie że taka 
jest, bo bardzo łatwo wyciąć, zniszczyć dęby które nie odrosną. Tutaj trzeba pogodzić różne 
racje. Aczkolwiek rozsądek jest bardzo wskazany a pobocza oczywiście powinny zostać 
zrobione. Tutaj jest pełna zgodność i jasność. 

Radny G. Adamski zaproponował aby zwrócić również uwagę Zarządcy tych dróg na 
zarośnięte pobocza, oraz na suche gałęzie na dębach w alei zabytkowej, aby przyciąć je 
gdyż spadają na drogę.  

M. Gąszczak sołtys Trzebienia poprosił aby zwracając się do Zarządcy Dróg zwrócić uwagę 
aby pomiędzy drzewami na alei gdzie rosną zabytkowe dęby, zrobić zatoczki po obu 
stronach drogi.  

Przewodniczący Rady dodał że jeśli to pismo nie pomoże, to w najbliższym czasie, na 
początku przyszłego roku zaprosimy Pana Wasielę. 

Kierownik BGK T. Jerczyński zaznaczył że zarówno w tym roku jak i w zeszłym drogi 
wojewódzkie poniosły duże koszty. Zrobiony został odcinek drogi przez Opatów wraz z 
chodnikiem i nie należy o tym zapominać.  

Przewodniczący Rady odpowiedział że daleki jest od tego aby nie pamiętać o tym odcinku 
drogi, ale dzisiaj rozmawiamy o odcinku który stwarza wiele nieszczęść i nieprawidłowości w 
codziennym użytkowaniu. Podczas wizyty Pana Wasieli podziękujemy mu również za to że 
ta droga przez Opatów została wykonana.  



Na zakończenie Przewodniczący Rady i Wójt złożyli wszystkim życzenia noworoczne. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do ostatniego punktu porządku obrad. 

Ad.13 Zakończenie obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Adam Kopis o godz. 13:08 zamknął 
obrady XLIV sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

      
Protokółowała:        Przewodniczący Rady 
/-/ Renata Kaczmarzyk          /-/ Adam Kopis 


